
 

 

NOTAT 

 

 

Kommissorium for drøftelse i Ø-udvalget af emner vedrørende 

færgerne, der sejler mellem Stigsnæs og Omø og Agersø 

 

Baggrund 

I Slagelse Kommune har der været tradition for, at færgerelaterede emner 

blev drøftet mellem Havnen og et Færgekontaktudvalg bestående af 

repræsentanter fra Agersø og Omø.  

 

For at skabe grundlag for en konstruktiv dialog besluttede Ø-udvalget på 

møde den 21. november 2015, at Færgekontaktudvalget skulle nedlægges. I 

stedet skulle færgerelaterede emner drøftes som fast punkt på Ø-udvalgets 

møder med en repræsentant for Havnen. Ø-udvalget besluttede også, at der 

skulle udarbejdes et kommissorium, der skulle beskrive rammerne for 

drøftelserne under det faste punkt, herunder hvilke emner, der kan drøftes 

samt hvilke kompetencer, de deltagende parter har. 

  

Formålet  

Kommissoriet skal sikre en god, saglig og konstruktiv dialog om 

færgerelaterede emner mellem øerne, Havnen og Slagelse Kommune. 

 

Emner der drøftes tager udgangspunkt i henvendelser som er sendt til 

beboerforeningerne for Agersø og Omø. Hensigten er – med udgangspunkt i 

individuelle oplevelser og betragtninger – at drøfte generelle 

problemstillinger i forhold til færgerne og deres drift.   

 

Aspekter omkring færgedriften kan drøftes – herunder:  

 Sejlplaner og nødsejlplaner 

 Havari eller planer for fremtidig dokarbejde  

 Belægningsprocent  

 Betalingsforhold 

 Godstransport 

 Persontransport 

 Billettakster og rabatordninger 

 Den ’oplevede’ færgesejlads 

 Rammer for brug af opslagstavler og elektroniske infotavler til 

reklamer, informationer m.m. 

 

Der kan ikke drøftes personale- og ledelsesmæssige forhold som angår 

færgernes personale. 
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Deltagere i drøftelserne 

I drøftelserne deltager en repræsentant for Havnen og repræsentanter for 

kommunens administration som eksempelvis den administrative ansvarlige 

for Ø-udvalget samt udvalgets sekretær.   

 

Kompetencer og beføjelser 

Ø-udvalget betragtes som et gensidigt sparringsorgan mellem politisk 

udvalg, Byrådet og øerne. 

Ø-udvalgets medlemmer fremlægger emner, som ønskes drøftet under 

punktet 

Havnens repræsentant, som deltager i mødet, vil tage input med tilbage til 

videreforanstaltning. 

Emner som ikke kan løses i regi af Havnen sendes til viderebehandling i 

Slagelse Kommune. 

 

Ø-udvalget kan foretage justeringer af kommissoriet efter behov. 

 

Evaluering 

Dialogformen evalueres efter et år.  

 

Funktionsperiode 

Kommissoriet gælder for drøftelser på Ø-udvalgets møde den 3. marts 2015 

og på møder herefter. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


